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 مراسم رسمی انتقال
 پایتخت فرهنگی جهان اسلام به مشهد مقدس

مکتب رضوی، مکتب معرفت
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی که صبح روزگذشته 
)۵ بهمن( در آیین افتتاحیه رسمی میزبانی مشهد 
از پایتخت فرهنگ اســلامی در محل تالار قدس 
حرم مطهر رضوی ســخن می گفــت، عنوان کرد: 
امروز جمع بزرگی از فرهیختگان، اصحاب فرهنگ 
و هنر، وزرای فرهنگ کشورهای اسلامی و اعضای 
دولت جمهوری اسلامی ایران، نماینده ولی فقیه و 
تولیت آستان قدس رضوی، نماینده مجلس، استاندار 
و مدیران ارشــد کشوری و لشــکری به خصوص 
روحانیت معزز دراین جمع بزرگ با هدف گفت وگو، 
وحدت و همدلی و برگزاری مراســم رسمی انتقال 
 پایتخت فرهنگی جهان اســلام به مشهد مقدس

 گرد هم آمده اند.
او با بیان این که امروز روز مهمی برای مشهد ایران 
و جهان اسلام است، تصریح کرد: »از امروز درسراسر 
جهان اسلام گفتمان رضوی که همان گفتمان صلح 
و آشتی و برادری و انسانیت و فضیلت است، دمیده 
می شود. از امروز در بلندای بارگاه و مناره های مقدس 
مشــهد، ندای وحدت و اخلاق اســلامی سر داده 
می شــود.« صالحی امیری افزود: »مشهد می تواند 
محل جذب و اجتمــاع عالمان و اندیشــمندان و 
فرهیختگان و هنرمندان باشــد.« صالحی امیری 
همچنین خاطرنشــان کرد: »همچنــان که امام 
رضا)ع( در خراســان چنین بود و متفکران جهان را 
جذب معرفت و ســیره خود فرمود و راستی چرا ما 
امروز نخواهیم یا نتوانیم درعالم اندیشــه و معرفت 

جذب حداکثری داشته باشیم؟« 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی عنوان کرد: مگر جز 
این است که ما دارای مبانی نظری مشترک هستیم؟ 
کتاب آســمانی همه ما قرآن و پیامبر ما نبی مکرم 
اسلام حضرت محمد مصطفی)ص( است، پیامبری 
که هدف از رســالت خویش را اتمام مکارم اخلاق 
می داند و اخلاق چیزی جز نوع دوستی و صلح طلبی 
و فضیلت گرایی نیســت. صالحی امیــری گفت: 
»معیارهای آیسسکو هم درقبال انتخاب پایتخت 

فرهنگی برهمین مبانی استوار است.« 
او عنوان کرد: »ازســوی دیگر ما بــا مخالفان و 
دشمنان مشترک مواجهیم. دشــمنانی در داخل 
جهان اســلام که با قرائت متصلبانه و متحجرانه از 
دین رحمانی اســلام، چهره پاک و منور اســلام را 
خشن و خونین به تصویر می کشند و به افراط گری 
دامن می زنند و درجانب دیگر، دشــمنان خارجی 
که در رأس آن شجره خبیثه صهیونیسم قرار دارد. 
صهیونیســم موفقیت خود را در اختلاف  افکنی و 
تقابل مسلمانان با یکدیگر می بیند و بر طبل تفرقه 
میان مسلمین می کوبد. ما همزمان ازسوی دوجبهه 
در تنگنا و فشــار قــرار داریم و بــرای برون رفت از 
 این وضــع نیازمند وحــدت و همدلی انســجام و

 همگرایی هستیم.«
وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی تصریــح کرد: 
»بنیانگذار فقید نظام جمهوری اســلامی حضرت 
امام خمینی)ره( با طرح ایده هفته وحدت، پرچمدار 
همدلی و برادری مسلمانان شــد و رهبری فرزانه و 
حکیم جمهوری اسلامی، حضرت آیت الله خامنه ای 
همواره بر ضــرورت وحدت تأکید دارند. ایشــان 
می فرمایند: »امروز دنیای اسلام دچار محنت های 
بزرگی اســت و راه حل آن محنت ها، اتحاد اسلامی 
اســت. وحدت، هم افزایی، کمک به یکدیگر و بروز 

اختلافات مذهبی و فکری عبورکردن.«
صالحی امیری تصریح کرد: »ریاست جمهوری 
فرهیخته ایــران از ابتدای تشــکیل دولت تدبیر و 
امید وحدت و همدلی را درجهان اســلام آغاز کرد، 
مبنی بر این که فایق آمدن بر مســائل و مشکلاتی 
همچون فقر، خشــونت، نابرابری، توزیع ناعادلانه 
ثروت و شــکاف طبقاتی که جملگــی از دردهای 
مشــترک ماســت، از رهگذر وحدت می توانیم به 
اقدامات مشترک دســت بزنیم.« او ادامه داد: »ما 
امروزه باید از ظرفیت ها و امکانات یکدیگر استفاده 
کنیم و با هم افزایی و همدلی و هم گرایی به احیای 
تمدن اسلامی و گســترش آن درجهان آشوب زده 
امروز بیندیشــیم.« وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
خاطرنشــان کرد: »بسترســازی برای گسترش 
گردشگری درجهان اســلام، درشکل گیری روابط 
میان فرهنگی، برگزاری نمایشگاه های فرهنگی و 
هنری، همنشینی و همفکری دانشگاهیان و نخبگان 
و حوزویان کشورهای مسلمان، جشن ها و آیین های 
مشترک منطقه ای، مسابقات ورزشی، استفاده از 
ظرفیت پرسنل اصحاب رســانه و روزنامه نگاران و 
تولید محتوای مناسب در رسانه ها، با رویکردهای 
ملی، منطقه ای و جهانی ازجمله ظرفیت هایی است 
که می تواند مسیر گفت وگوی درون تمدنی را هموار 

و رهنمود کند.«
صالحی امیری با بیان این کــه جهان بیش از هر 
زمان دیگر از تفرقه و خشونت رنج می برد، گفت: »ما 
بیش از هر زمان دیگری، نیازمند وحدت و انسجام 
هستیم. سیره رضوی به ما می آموزد که همه مردم 
از هر رنگ و نژاد و قوم و مذهب، می تواند در ســایه 
فرهنگ رضوی زیست مسالمت آمیز و عزت مندانه 
داشــته باشــند.« او افزود: »پس فرهنگ رضوی، 
فرهنگ گفت وگو و وحدت و همدلی و خراســان و 
مشهد یعنی محل تلاقی راه های ارتباطات فرهنگی 
و تمدنی و کانــون پیدایش گفتمان های نو و محل 
تعامل میان افراد و اجتماعات از دیرباز تاکنون بوده 
است.« وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی تأکید کرد: 
»این پیشینه به ما می آموزد که امروز هم این جمع 
ارزشمند می تواند با ارتباطات و گفت وگوی فرهنگی 
درجهان اســلام طرحی نو دراندازند و خورشــید 
تابان اســلام حقیقی را بر تاریکی جهل و خشونت 
 بتابانند، این مهم با همت بلند شــما عزیزان دور از

 دسترس نیست.«

دريچه
چهره

اتفاق
حاشیه

 ساخت لیسانسه های صحت
 به  سال بعد افتاد

 رومن پولانسکی
 از ریاست سزار کنار رفت

 دنیرو در میان
 نامزدهای بدترین های سال

پخش فصل دوم سریال »لیسانسه ها« که ساخت 
آن به تازگی  آغاز شده است، به  سال دیگر موکول 
شد و طبق برنامه ریزی هایی که صورت گرفته، قرار 
اســت ادامه این مجموعه پــس از رمضان به روی 
آنتن برود. سروش صحت درباره فاصله ای که بین 
فصل اول و دوم مجموعه لیسانسه ها اتفاق خواهد 
افتاد و این که آیا این نحــوه پخش لطمه ای به کار 
نخواهد زد، گفت: »نمی دانم، اما امیدوارم لطمه ای 
به کار وارد نشود. ما امیدوار بودیم فاصله ای ما بین 
پخش کار پیش نیاید اما چاره ای نداشتیم، چراکه 
تلویزیون اصرار داشــت این مجموعه از دی ماه به 
روی آنتن برود.« او دربــاره این که آیا درفصل دوم 
قصه  جدیدی در »لیسانسه ها« تعریف خواهد شد؟ 
اظهار کرد: »همان قصه ای که درفصل اول داشتیم 
را ادامه خواهیم داد و تغییر خاصی درقصه به وجود 

نخواهد آمد.«

مهر| با توجه به اعتراض هایی که پیش آمد، 
رومن پولانسکی ریاســت مراسم جوایز سزار را 
برعهده نخواهد داشت. این کارگردان که ازسوی 
دادســتانی آمریکا برای ارتباط با یک دختر زیر 
سن قانونی در  سال ۱۹۷۸ تحت تعقیب است، 
ازسوی کمیته سینمایی فرانسه به عنوان رئیس 
مراسم اهدای جوایز سزار معرفی شده بود. با این 
حال، وکیل پولانسکی اعلام کرد وی این دعوت 
را رد کرده و افزود: »اعتراضات سازماندهی شده 
موجــب ناراحتی عمیــق وی شــد.« یکی از 
گروه های حمایت از حقوق زنــان ازهمه مردم 
خواســته بود تا با تصمیم گرفته شــده ازسوی 
آکادمی سینمایی فرانسه برای ریاست پولانسکی 
مخالفت شود. این درحالی است که این آکادمی 
پولانسکی را دوســت دارد و تاکنون 4بار جایزه 

سزار را به وی اهدا کرده است.

ایسنا| نامزدهای جوایز تمشک طلایی درحالی 
اعلام شــد که دراین میان نام فیلم ها و ستاره های 
سرشناسی در فهرســت بدترین های  هالیوود در 
 سال ۲۰۱۶ قرار گرفته اســت و فیلم »زولندر« و 
»بتمن در مقابل سوپرمن: طلوع عدالت« به ترتیب 
با کسب نامزدی در ۹ و ۸ شاخه پیشتاز این رویداد 
سینمایی هســتند. دربخش بدترین فیلم  سال 
۲۰۱۶، »بتمن درمقابل سوپرمن: طلوع عدالت«، 
»بابا بزرگ کثیــف«، »خدایان مصر«، »آمریکای 
هیلاری: تاریــخ مرموز حزب دموکــرات«، »روز 
استقلال: رســتاخیز« و »زولندر ۲« نامزد جایزه 
تمشک طلایی هستند. درشاخه بدترین بازیگر مرد  
سال نیز رابرت دنیرو برای بازی درفیلم »پدربزرگ 
کثیف« نامزد کسب جایزه شناخته شدند. نیکلاس 
کیج و جانی دپ نیز چهره های سرشــناس نامزد 

بدترین بازیگر مرد نقش مکمل  سال هستند. 

ایسنا | فیلیپ راث، نویسنده مطرح آمریکایی 
که ازجمله معترضان به رئیس جمهوری شــدن 
دونالد ترامپ اســت، درمجموعه ای از ایمیل ها به 
نشریه »نیویورکر« به شدت ترامپ را مورد هجمه 
قرار داده است. این داستان نویس که دوجایزه ملی 
کتاب آمریکا، سه جایزه »پن/ فاکنر« و جایزه های 
»پولیتزر« و »فرانتس کافکا« را در کارنامه اش دارد، 
ترامپ را عاری از هرگونه شایستگی دانسته و گفته 
اســت: »ترامپ به عنوان یک شخصیت، یک نوع 
بشری، یک ملاک، شخصی ناشی و سرمایه داری 
ســنگدل و قاتل که از مرزهای تخیل جلوتر رفته، 
غیرقابل باور نیست. آنچه باورپذیر نیست، این است 
که »ترامپ« رئیس جمهوری آمریکاست.« فیلیپ 
راث یکی از بزرگترین نویســندگان زنده  آمریکا 
محسوب می شود که نامش بارها در گمانه زنی های 

جایزه نوبل ادبیات نیز به چشم خورده است. 

 حمله تند فیلیپ راث
 به ترامپ

شهروند|  نشست خبری سی وپنجمین جشنواره 
فیلم فجر همان طور که پیش بینی می شد پرسوال و 
جنجالی بود. در این نشست خبری که علاوه بر محمد 
حیدری، دبیر سی وپنجمین جشنواره فیلم فجر و اهالی 
رسانه، برخی از چهره های شناخته شده سینما و تئاتر 
هم در آن حاضر بودند، دبیر جشــنواره درباره قیمت 
بلیت ها، اختلال در ســایت فروش بلیــت اینترنتی، 
امکان ایجاد بازار ســیاه بلیت های جشــنواره امسال، 
شیوه برگزاری جشنواره در کاخ مردمی و کاخ رسانه و 

. . . توضیح داد. 
یکی از انتقاد هایی که  سال گذشته به شیوه برگزاری 
جشــنواره فیلم فجر در برج میــلاد وارد بود، طولانی 
شــدن زمان اکران فیلم ها و انتظار اهالی رسانه برای 
دیدن برخی از آنها در ســانس های منتهی به ساعت 
۲ بامداد بود. حیدری با اشاره به دلایل به وجود آمدن 
این مشکل گفت: با توجه به شرایط  سال گذشته در برج 
میلاد، مجبور شدیم ســانس های در نظر گرفته شده 
در ساعت های پایانی شب نیز قرار گیرد. امسال تلاش 
کردیم تا در کاخ جشــنواره اصحاب رسانه در شرایط 

مناسب آثار را ببینند. 
یکی از مهم ترین بحث های چند روز اخیر در محافل 
سینمایی و رسانه های مرتبط با هنر سینما، به اختلال 
ایجادشده در سامانه فروش بلیت های سی وپنجمین 
دوره جشنواره فیلم فجر مربوط می شد. محمد حیدری 
که در روزهای گذشته طی بیانیه ای از بروز مشکل در 
سامانه »سینوگرام« عذرخواهی کرده بود، روز گذشته 
هم به این موضوع پرداخت: به دلیل مشکلات به وجود 
آمده در سامانه فروش بلیت باز هم عذرخواهی می کنم. 
می خواستیم آورده جدیدی برای سینمای ایران باشد و 
جلسات متعددی همراه با شورای عالی تهیه کنندگان و 
مدیرعامل خانه سینما برگزار شد ولی درنهایت موفق 
نبودیم. این سامانه در ۶ ماه گذشته مورد بررسی قرار 

گرفت اما در روز نخست سامانه به مشکل خورد. 
او در ادامه با بیان این که بناســت خســارت های به 
وجود آمده از سوی ســامانه فروش بلیت این دوره از 
جشنواره جبران شود، توضیح داد: سامانه سینوگرام 
تفاهمنامه ای با جشــنواره منعقد کرده بــود و برای 
صرفه جویــی هزینه ای به آنها پرداخت نمی شــد، اما 
حالا باید خسارت های به وجود آمده برای اختلال در 
سایت را به دبیرخانه جشنواره پرداخت کنند. مشکل 
اصلی انتخاب صندلی بود که حذف شد و از پنجشنبه 
فروش بلیت برای شهرســتان ها از طریق این سامانه 
آغاز می شود. بلیت ها به صورت تک سانس و تک بلیت 
نیست و شهرستان ها مشکلی برای ثبت نام نخواهند 

داشت. 
یکی از موارد مورد انتقاد در شیوه پذیرش فیلم ها برای 
حضور در بخش مسابقه جشنواره سی وپنجم، مربوط به 
محافظه کاری بود که برخی معتقد بودند هیأت انتخاب 
را دربرگرفته است، اما حیدری معتقد است جشنواره 

فیلم فجر جشنواره ای است که دولت برگزار می کند، 
بنابراین فیلم ها باید براساس چارچوب قوانین و پروانه 
ساخت و پروانه نمایش انتخاب شوند و ما تابع قوانین 
وزارت فرهنگ و سازمان ســینمایی هستیم. هیأت 
انتخاب جشنواره و دبیر جشنواره در چارچوب قانون و 
با توجه به محتوا و موضوع و کیفیت، فیلم ها را انتخاب 
کرده اند و هیچ کسی در مورد انتخاب هیچ فیلمی ورود 
پیدا نکرده اســت. با توجه به شاخصه هایی که فیلم ها 
دارند و همچنین شــرایط سیاســی به انتخاب توجه 
نکردیم اما یادمان باشد که امسال  سال حساسی است و 
دو انتخابات در پیش داریم. باید مراقب باشیم از سینما 
در فضای سیاسی سوءاستفاده نشود. این را توجه کنیم 
که سینمای ما متعلق به مردم است و بهتر است فیلم ها 

را ببینیم و بعد درباره آنها قضاوت کنیم. 
او در ادامه با بیان این که جشنواره فیلم فجر ساختار 
ثابتی ندارد و به همین دلیل هر  سال شاهد تغییراتی 
در آن خواهیم بود، گفت: این جشنواره نیاز به دبیرخانه 
دایمی دارد. امیدوارم با پیگیری اهالی ســینما و خانه 
سینما بتوانیم در سال های آتی برنامه پنج ساله ای برای 

جشنواره داشته باشیم. 
حیــدری در ادامه در پاســخ به پرسشــی درباره 
پذیرفته نشدن فیلم جدید شهرام مکری در جشنواره 
امسال و وضع فیلم کاناپه کیانوش عیاری هم سخنان 
جالبی بر زبان آورد: فیلم های زیــادی که در این دوره 
به بخش مســابقه راه پیدا نکرده اند، فیلم های خوبی 
هســتند و موفق خواهند بود اما به نظر هیأت انتخاب 
احترام می گذاریم. امیدوارم به شــرایطی برسیم که 
قضاوت فیلم ها برعهده مردم باشد. »کاناپه« هم مورد 
بررســی قرار گرفت و حضور آن در جشنواره در توان 
تصمیم گیری ما نبود. شــورای عالی نظارت و شورای 
پروانه نمایش در مورد این فیلم تصمیم می گیرند. ما 

نمی خواهیم مشکلی برای فیلم آقای عیاری رخ دهد. 

دبیر جشنواره فیلم فجر با اشاره به این که فیلم های 
انتخاب شده و نشده را دیده است، گفت: زمانی که به 
»هفت« آمدم هنوز »هجوم« ســاخته شهرام مکری 
را ندیده بــودم. برخی فیلم ها به لحــاظ موضوعی با 
پروانه ای که گرفته اند، متفــاوت بودند. من نمی توانم 
همه مشکلات جامعه و سینما را بپذیرم. من نمی توانم 

مشکلات همه فیلم ها را برطرف کنم. 
دبیر جشــنواره فیلم فجــر درباره انصــراف فیلم 
»امپراطوری جهنم« به کارگردانی پرویز شیخ طادی و 
حواشی به وجود آمده بعد از قرار نگرفتن این فیلم در 
بین فیلم های راه یافته به بخش مسابقه هم گفت: این 
فیلم برای بخش چشم انداز سینمای ایران انتخاب شد؛ 
اما تهیه کننده فیلم حضور در چشم انداز را نپذیرفت. 
هیأت انتخاب این فیلم را برای بخش سودای سیمرغ 
انتخاب نکرد و من به عنوان دبیر جشــنواره به دلیل 
اهمیت موضوع فیلم خواســتم در بخش چشم انداز 
دیده شــود تا توسط مردم و رســانه ها داوری شود اما 
تهیه کننده قبول نکــرد. در حالی  کــه اگر من جای 
صاحبان فیلم بودم، اجازه می دادم این فیلم در جشنواره 

دیده شود. 
او افــزود: باز هم تأکیــد دارم که برای من ســوال 
 اســت که چرا عوامل فیلم اجازه ندادنــد مردم فیلم 
»امپراطور جهنم« را که فیلم مهمی است، ببینند. فیلم 
زمانی به هیأت انتخاب داده شد که ۲۰ دقیقه از آن کم 
بود و فیلم آماده نبود. حتی یک هفته منتظر ماندیم تا 
فیلم به جشنواره برگردد اما ســازندگان گفتند تنها 

می خواهند در بخش مسابقه باشد. 
حیدری دربــاره صحبت های عماد افــروغ یکی از 
اعضای هیأت انتخاب دربــاره این که برخی فیلم ها در 
لیست هیأت انتخاب بوده ولی از سوی دبیرخانه اعلام 
نشده اســت، بیان کرد: باید بگویم او هیچ اشاره ای به 
بخش خاصی در جشنواره نداشــته است. فیلم های 

انتخاب شده هر ۷ رأی را داشــته اند. دو فیلم »یه وا« 
ســاخته آناهید آباد و »کارت پرواز« مهدی رحمانی 
قرار بود در بخش چشــم انداز حضور داشته باشند که 

صاحبان آثار این مسأله را نپذیرفتند. 
او در ادامه درباره بیانیه انجمن منتقدان و مسائلی که 
پس از اعلام اســامی داوران این دوره جشنواره رخ داد 
هم گفت: با شورای مرکزی انجمن منتقدان جلساتی 
داشــتیم و آنها ۵ نفر را معرفی کردند تا یکی از آنها در 
داوری حضور داشته باشد. ما در بخش سودای سیمرغ 
هم از آقای اکبر نبوی دعوت کردیم و به نظرم به همه 
عزیزان احترام گذاشتیم. باید توجه داشته باشیم که 
جشنواره سیاســت های خودش را دارد و در انتخاب 
داوران تنها دبیر جشنواره تصمیم نمی گیرد. قضاوت و 
داوری کار سختی است و به همین دلیل تشکر می کنم 
از داورانی که پذیرفتند تا فیلم های امســال را قضاوت 

کنند. 
یکی از مباحثی که از  سال گذشته همزمان با انتخاب 
محمد حیدری به عنوان دبیر جشنواره سی و چهارم فیلم 
فجر بر سر زبان ها افتاده بود، انتقاد از این انتخاب به دلیل 
غیرسینمایی بودن این مدیر است. او حالا در نشست 
خبری جشنواره ســی و پنجم فجر به این اظهارنظرها 
واکنش نشان داده است: بسیاری از ما از تئاتر آمده ایم. 
نزدیکی تئاتر و ســینما دیرینه اســت و بســیاری از 
هنرمندان خوب سینمای ایران از تئاتر آمده اند. من هم 
همه تلاشم را برای برگزاری جشنواره به کار گرفته ام. 
باید بپذیریم که مسئولیت بسیار سختی است و ما با 
همه عشق مان به تئاتر که همیشه پاینده و زنده است، 
کارمان را جلو می بریم. آقای مظفری و غریب پور هم با 
کارنامه بسیار خوب از تئاتر آمده اند. تا به امروز این بار 
سنگین را به دوش داشتیم و اگر نخواستند حاضریم این 

مسئولیت را واگذار کنیم. 
او در ادامــه به ترکیب هیــأت داوران جشــنواره 
سی و پنجم هم اشــاره کرد و گفت: هیأت داوران جزو 
بزرگان سینما و باسابقه هستند و قدرت قضاوت دارند. 
اگر می خواهیم حرفی نباشد، باید داور خارجی بیاوریم 

که این برای سینمای ایران افت دارد. 
دبیر جشنواره سی و پنجم از حاضران در کاخ جشنواره 
و کاخ مردمی خواســت با لباس رســمی به تماشای 
فیلم ها بروند و بعد توضیح داد: در همه آیین هایی که 
در دنیا برگزار می شود همه با لباس رسمی حضور پیدا 
می کنند. این مسأله اگر در این جشــنواره جا بیفتد 
می توان به همکاری شــورای مد و لباس وزارت ارشاد 
نیز فکر کــرد. من از همه دوســتان می خواهم که در 
مراسم های جشــنواره فیلم فجر با لباس رسمی ورود 

پیدا کنند. 
او همچنین درباره شایعاتی که درباره ایجاد فضا برای 
رونق بازار سیاه در جشــنواره پدیده آمده است، گفت: 
هیچ بازار ســیاهی وجود ندارد و من مسئولیت آن را 

کاملا می پذیرم. 

نشست خبری سی وپنجمین جشنواره فیلم فجر برگزار شد

ضرب انتقاد  در آغاز جشنواره 

عاطفه رضوی بازیگر سرشــناس ســینما و 
تئاتر به نمایش »کابوس حضرت اشــرف« به 
کارگردانی حسین پاکدل پیوست. او قرار است 
دراین نمایش در نقش شوکت  الملوک به ایفای 
نقش بپردازد. این نمایش پربازیگر بناست علاوه 
بر سه اجرا در روزهای پایانی جشنواره بین المللی 
تئاتر فجر، اجرای عمومی خــود را هم در تالار 
ناظرزاده کرمانی تماشــاخانه ایرانشهر تا پایان 

سال ۹۵ ادامه دهد.

اســتادان دانشگاه های افغانســتان که برای 
گذراندن دوره دانش افزایی زبان فارسی میهمان 
بنیاد سعدی بودند، با محمدرضا شفیعی کدکنی 
 در دانشــکده زبــان و ادبیات دانشــگاه تهران 

دیدار کردند.

آیین اختتامیه پنجاه وپنجمین جشــنواره 
سینمای جوان، شامگاه چهارم بهمن ماه در سالن 
شهید اصغرزاده با تجلیل از یاد و خاطره عباس 

کیارستمی برگزار شد.

مجید قیصری با نگارش نامــه ای خطاب به 
رئیس شــورای شــهر تهران خواستار ساخت 
موزه ای دایمی از ساختمان پلاسکو و آنچه از آن 

باقی مانده شد.

استودیوی »دیزنی« و کمپانی »لوکاس فیلم« 
بعد از ماه ها انتظار هــواداران، بالاخره از عنوان 
اپیزود هشتم »جنگ های ستاره ای« و نخستین 
پوستر رسمی فیلم رونمایی کردند. این فیلم با نام 
»آخرین جدای« )The Last Jedi( به نمایش 

درخواهد آمد.

نمایش »آیس لند« نوشته نیکلاس بیلون به 
کارگردانی آیدا کیخایی که از ۲۹ آذرماه در تئاتر 
باران درحال اجراست، برای آخرین هفته پذیرای 

تماشاگران می شود.

ســالار عقیلی با همراهی گــروه قمر هفتم 
بهمن ماه در دو ســانس در ســاعت های ۱۹ و 
 ۲۲ در ســالن همایش های برج میلاد به روی

 صحنه می رود.

کامرون به عنــوان خالق اصلــی و کارگردان 
دوفیلم نخست »ترمیناتور«، این روزها مشغول 
مذاکره با تیم میلــر کارگردان فیلم ابرقهرمانی 
»ددپول« است تا پروژه بازسازی این قصه علمی-

تخیلی را وارد مرحله پیش تولید کند.

آیین رونمایی از ســه کتاب مکتب نقاشــی 
قهوه خانه ای با عنوان »از قهوه خانه تا فرهنگسرای 
نیاوران« نوشته  هادی سیف عصر دوشنبه چهارم 

بهمن ماه در فرهنگسرای نیاوران برگزار شد.

 جدیدترین خبرها
 از تئاتر رضا کیانیان

شــهروند| رضا کیانیان که از نیمه دوم 
بهمن مــاه نمایش »حرفــه ای« را به صحنه 
می برد، ســاخت موســیقی ایــن نمایش را 
به پسرش علی کیانیان ســپرد. پیش از این 
حضور هدایت هاشــمی و بهــاره رهنما به 
عنــوان دو همبازی کیانیــان در اجرای این 
نمایش قطعی شــده بود و در حال حاضر نیز 
با پیوستن تعدادی از هنرمندان جوان به این 
گروه، انجــام اموری مانند طراحی پوســتر، 
نورپردازی و ساخت موســیقی و صدا به این 
جوانان واگذار شده اســت. در اجرای این اثر 
نمایشــی، علی کیانیان کــه دانش آموخته 
رشــته موســیقی است، ســاخت موسیقی 
و طراحی صــدا را بر عهــده دارد. او پیش از 
این به عنوان آهنگساز با چند گروه نمایشی 
دیگر همکاری داشته اســت. نمایش نوشته 
دوشان کواچویچ اســت و موضوع آن درباره 
فروپاشی کمونیســم در اروپای شرقی که با 

رویکردی کمدی اجتماعی اجرا خواهد شد.

اخبار كوتاه

خبر آخر
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شهروند| آکادمی اسکار برنامه اعلام اسامی نامزدهای هشتاد ونهمین 
دوره را برگزار کرد و فیلم »فروشنده« اصغر فرهادی در لیست نامزدهای 

دریافت این جایزه سینمایی قرار گرفت.
دربخش بهترین فیلم های غیرانگلیسی زبان فیلم های »فروشنده« از 
ایران، »تونی اردمن« از آلمان، »تنا« از استرالیا، »مردی به نام اوُ« از سوئد 

و  سرزمین مین از دانمارک نامزد اسکار 2017 شده اند. 
با توجه به رویه چند ســال اخیر آکادمی اســکار که نوعی هماهنگی 
نانوشته میان لیست نامزدهایش با برندگان و نامزدهای جایزه گلدن گلوب 
همان  ســال وجود دارد، خیلی ها انتظار قرارگرفتن نام فیلم فرهادی در 
لیست نامزدهای نهایی اسکار 2017 را نداشته اند. آخر، فروشنده فرهادی 
نتوانست دربخش بهترین فیلم غیرانگلیسی زبان جایزه گلدن گلوب را 
از آن خود کند. حالا با اعلام لیســت نامزدهای پایانی اسکار 2017 به نظر 
می رسد امیدها به درخشــش این فیلم افزایش پیدا کرده است. نیمی از 

امیدهای از بین رفته حالا بازگشته و مابقی آن در انتظار روز اعلام نتایج 
باقی خواهد ماند. 

فروشــنده آخرین ســاخته کارگردان شــهیر ایرانی درخشش در 
جایزه های بین المللی را با به دســت آوردن دو جایزه بهترین فیلمنامه 
)برای اصغر فرهادی( و بهترین بازیگر نقش اول مرد )برای شهاب حسینی( 
درجشنواره معتبر سینمایی کن در  سال 2016 آغاز کرد و در آخرین گام 
قبل از اعلام اسامی نهایی نامزدهای جایزه اسکار 2017، بهترین فیلم از 

غیرانگلیسی زبان از نگاه انجمن منتقدان آمریکا لقب گرفت. 
روند تعیین نامزدهای  سال 2017 از ۵ ژانویه )16 دی( آغاز  شد و اکنون با 
معرفی نامزدها، رأی گیری نهایی برای انتخاب برندگان اسکار از 1۳ فوریه 
2017 )2۵ بهمن( شروع می شود و سه شنبه 21 فوریه )۳ اسفند( به پایان 
می رسد. هشتاد ونهمین دوره جوایز اسکار 27 فوریه )بامداد دوشنبه ۹ 

اسفندماه( در دالبی تیه تر لس آنجلس برگزار می شود.

 »فروشنده« نامزد اسکار 2017 شد

به نام فرهادی، به کام ایران
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